
From: 51 2e | EEN @hellendoorn.nl>
Sent: 19/01/2024 19:01:59

To: "Jorrit Eijbersen" EEEN@rellendoon.nl>
Cc: @hellendoorn.nl>

Subject: FW: Agenda met bijlagen Twentse Regietafel Asielinstroom woensdag 24 januari 2024

Dag Jorrit,
Bijgaand tref je mijn annotatie voor de TRA van komende woensdag 24 januari.
Twee belangrijke punten: Topambtelijk gesprek Bestuurlijk Arrangement (advies: alleen BA mits. zie annotatie) en
Versterking effectiviteit en resultaatgerichtheid TRA (advies: nodig en mogelijk. zie annotatie).
Mocht je vooraf nog vragen hebben, dan hoor ik het.
Groeten en succes

Projectleider Opvang en huisvesting nieuwkomers

Telefoonnummer: EEEN
Aanwezig op: maandag, woensdag en donderdag

Bereikbaar op: vrijdagochtend

Gemeente Hellendoorn, Willem-Alexanderstraat 7, 7442 MA Nijverdal
www.hellendoorn.nl

Volg ons ook via Facebook, Instagram, LinkedIn en Twitter

Van: Hans Broekhuizen JEEEENatwenterand.nl>
Verzonden: donderdag 18 januari 2024 16:05
Aan: EEG @almelo.nl; borne.nlImelo.nl; BEE @almelo.nl; BEES  MEEEeborne.nl;
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Onderwerp: Agenda met bijlagen Twentse Regietafel Asielinstroom woensdag 24 januari 2024

Beste collega's,
Bijgaand stuur ik jullie de agenda met bijlagen van de Twentse Regietafel Asielinstroom op woensdag 24 januari 2024 om
15.45 uur in het Stadshuis van Almelo.

Naast de deelnemers verzend ik bovengenoemde stukken naar alle betrokken bestuurders.
Met vriendelijke groet,
Hans Broekhuizen

Voorzitter Twentse Regietafel Asielstroom

Op deze e-mail is de disclaimer van de gemeente Twenterand van toepassing.



Van: Ambtelijke ondersteuning TRA (via voorzitter TRA)

Aan: Deelnemers TRA

Onderwerp: Voorstel versterking effectiviteit en resultaatgerichtheid TRA

Datum: Januari 2024

=En EEE maen: wee —_ ,
Met ingang van het jaar 2024 is de frequentie van de TRA terug- Actualitei : Samenvatting wet gemeente-
gebracht naar 1x per 2 maanden. Tot aan de zomer staan er, na

lijke taak mogelijk maken asielopvang-
de TRA van januari, nog 2 vergaderingen gepland. Telkens met

een tussenperiode van 6 tot 8 weken. Dat wijkt af van de fre-
voorzieningen (Spreidingswet):

quentie in 2023, waarin de TRA maandelijks bij elkaar kwam. In Voor 1 februari van het kalenderjaar
de afgelopen tijd hebben we de vraagstukken die in de TRA ter maakt de minister bekend aan hoeveel
tafel komen zien ‘verschieten’ van thema's die als crisis werden

opvangplaatsen voor asielzoekers in
behandeld naar ‘langduriger crisis’ c.q. structurele uitdagingen.

Dit is voor de ambtelijke ondersteuning in de veertien Twentse
de daarop volgende twee jaren naar

verwachting behoefte zal zijn.
gemeenten aanleiding voor het doen van een voorstel voor het

_ Verdeling van het aantal opvangplaat-
versterken van de effectiviteit en resultaatgerichtheid van de
TRA. sen over gemeenten is gebaseerd op

het aantal inwoners van de desbetref-

De verwachting is dat de TRA ook in de toekomst nodig blijft fende gemeente en op de Sociaaleco-
Omdat de vraag om plekken in Overijssel blijft komen en ook de nomische status (SES-WOA-score) van
groep mensen die al wordt opgevangen in Twente aandacht het CBS.
blijft verdienen, is het goed om periodiek regionaal af te (blij-

Colleges, GS en COA werken samen bij
ven) stemmen. Ambtelijk zien we dat er een aantal aandachts-

de uitvoering van taken en overleggen
punten oppoppen die met name te relateren zijn aan de opvang

over de verdeling van opvangplaatsen.
van Oekraïners: de vraagstukken zijn veranderd, mensen zijn

langer hier dan oorspronkelijk gedacht. Ook van de Richtlijn Tij- College draagt zorg voor het mogelijk

maken van opvangvoorzieningen voordelijke bescherming voor vluchtelingen uit Oekraïne (RTB) is be-
asielzoekers in de gemeente overeen-sloten om die met een jaar te verlengen tot en met 4 maart

2025. komstig het verdeelbesluit.
==meen#e= eeenmee

Daarnaast blijft rond de opvang van (minderjarige) asielzoekers

en het huisvesten van nieuwe Nederlanders (statushouders) de vraag komen.

Doelgerichte taakverdeling door te werken met portefeuilles

Bestuurders en ambtenaren zijn het er over eens dat de huidige werkwijze van de TRA onvoldoende

effectief is. Om de TRA toekomstbestendig te maken, is het wenselijk om opnieuw te kijken naar de

manier waarop we het (zowel ambtelijk als bestuurlijk) hebben georganiseerd. Het voorstel is om te

gaan werken met portefeuilles, verdeeld over de verschillende gemeenten in Twente. Gemeenten

die een onderwerp belangrijk vinden en hier inhoudelijk voor willen gaan, kunnen samen optrekken

We brengen focus aan door in te zetten op een beperkt aantal kernthema’s waarvoor regionale sa-

menwerking nodig is. Het doel is niet om het werk toe te laten nemen; we sluiten zoveel mogelijk

aan bij bestaande structuren. Daarbij is er een faciliterende portefeuille voor de centrale coördina-

tie (die portefeuille is belegd bij de gemeente Wierden), maar zijn er ook een aantal andere porte-

feuilles te benoemen die bij leden van de TRA kunnen worden belegd. Het voordeel van een derge-

lijke structuur is dat de verantwoordelijkheden binnen de TRA verdeeld worden en ook meer tempo

kan worden gemaakt op specifieke thema’s. De verwachting is dat we op die manier ook de samen-

werking onderling (verder) stimuleren en gezamenlijk de opgave voor Twente haalbaar maken. Een

dergelijke werkwijze kan input opleveren voor het bestuurlijk arrangement, maar is ook zonder, of

vooruitlopend op een arrangement het overwegen waard.



Ambtelijk werken we inmiddels met een andere structuur in de voorbereiding van de TRA (bv door

gezamenlijke voorbereiding van de agenda voor de TRA). Het werken met portefeuilles in de TRA on-

dersteunt het voornemen om meer verdieping op thema's in de TRA te brengen en daar waar nodig

vaart te maken op onderwerpen.

Voor de portefeuilles kan worden gedacht aan een indeling die aansluit bij de bestaande (bestuur-

lijke) overlegstructuren. Bijvoorbeeld op thema’s als wonen, onderwijs en arbeidsmarkt. Op die ma-

nier versterken we verbinding met andere overleggen in de regio. Per portefeuille worden 1 of 2

aansprekende speerpunten benoemd waar we als regio resultaten op willen boeken. De indeling van

deze portefeuilles worden uitgewerkt in een nader voorstel.

Vragen aan de TRA

1 Onderschrijft u het idee om in de TRA te gaan werken met portefeuilles die aansluiten bij de be-

staande bestuurlijke overlegstructuren?

Wilt u de ambtelijke ondersteuning in de veertien gemeenten opdracht geven om te komen met

een voorstel voor de inrichting van de portefeuilles, met daarbij aandacht voor zaken als priori-

teiten en projecten?

Wanneer de TRA bovenstaande vragen met ‘ja’ beantwoord, wordt er voor de TRA van 13 maart een

voorstel gedaan waarin de portefeuilles nader zijn uitgewerkt, gericht op rendement en effectiviteit
voor Twente.



Agenda Twentse Regietafel Asielinstroom

Datum: 24 januari 2024, 15.45-17.15 uur

Locatie: Raadszaal Stadhuis Almelo, Haven Zuidzijde 30 te Almelo

Opening & vaststellen agenda

Actualiteiten

O.a. Spreidingswet, uitspraak RvS Derdelanders, uitspraak kort geding gemeente
Westerwolde-COA.

Terugkoppeling Topambtelijk gesprek bestuurlijk arrangement

Dit overleg vond op 14 december plaats. Vooraf was aangekondigd dat er een

verslag van zou worden gemaakt; hier is van afgezien. EES ZEEEEN ligt ter

vergadering mondeling de sfeer in het gesprek toe. Daarnaast bespreken we het

vervolg (mede naar aanleiding van de PRT van 22 december).

Voorstel versterking effectiviteit en resultaatgerichtheid TRA (Bijlage I)

Tijdens de TRA van 13 december jl. kwam ter sprake dat er ambtelijk een voorstel in

voorbereiding was om in de TRA te gaan werken met portefeuilles. Dit voorstel ligt nu
voor.

Vaststelling verslag TRA 13 december 2023 (Bijlage II)

Het verslag van de TRA van 13 december Jl. is als bijlage toegevoegd.

Wvtik

Ter informatie

° Conceptverslag PRT 22 december 2023 (Bijlage II!)

De volgende vergadering van de TRA is op 13 maart 2024 van 15.00 tot 16.30u in de
raadszaal in Almelo.



Actie- en besluitenlijst Twentse Regieta-

fel Asielinstroom- Vergadering 13 december
2023
Aanwezig: Enschede (EES); Hengelo (dhr. Eshuis, gemeentesecretaris); Almelo (EEEN
ZEN. EE EEA GE EN) Ea van DE a BE); Tubbergen en);
Wierden (EES ); Losser EES) Borne GEEN); Hellendoorn (dhr. Nijen-
banning), Dinkelland GEEZSENn), Twenterand (dhr. Broekhuizen (voorzitter) EEEN), Olden-
zaal EE EES), VR Twente EEZ EE Ea EEZ verslag)

Afwezig m.k: Haaksbergen

Datum: 13 december 2023, 15.30-17.00 uur

Locatie: Raadszaal Stadhuis Almelo, Haven Zuidzijde 30 te Almelo

Opening & vaststellen agenda

Agenda wordt cf vastgesteld.

Vaststelling verslag TRA 6 & 8 november 2023 (Bijlage I-a en I-b)

De verslagen worden vastgesteld.

De TRA bevestigd de uitspraak van de agendacommissie om ambtelijk te komen met

een voorstel hoe escalatie van overlast gevende situaties met Oekrainers kan wor-

den voorkomen. In het eerste kwartaal van 2024 komt de beantwoording van de hier-

onder geformuleerde vragen terug in de TRA:
a Welke maatregelen en instrumenten kunnen we inzetten om escalatie van

overlast gevende situaties met Oekraïners te voorkomen of tegen te gaan?
b Welke goede voorbeelden, ervaringen en oplossingen hebben andere regio’s

op dit punt?

Stand van zaken onderbrenging taken team vluchtelingenzaken bij gemeente

Wierden per 1-1-2024

De TRA spreekt het vertrouwen uit dat Wierden de taken voor Twente op een doel-

matige manier kan hosten. Daarbij krijgt Wierden ook mandaat om dat te doen wat

nodig is voor de uitvoering van deze taak. De Twentse regietafel Asiel heeft waarde-

ring voor het feit dat Wierden deze verantwoordelijkheid op zich neemt. Met het Rijk

wordt geregeld dat met ingang van het boekjaar 2024 de geldstroom wordt verscho-

ven van VRT naar Wierden t.b.v. deze taak.

Oproep van de Commissaris van de Koning dd. 5 december 2023 (bijlage II)

Er volgt een mondelinge inventarisatieronde.

Ter kennisname:

a) Verslag PRT - wordt vastgesteld in de vergadering van 22 december 2023

(bijlage !lI-a)

b) Nieuw bestuurlijk afsprakenkader Oekraïne (bijlage III-b)



c) brieven kabinet naar medeoverheden taakstelling huisvesting en capaciteits-

besluit COA (bijlage TK1 tm TK 5-> beschikbaar via ambtelijke ondersteu-

ning)

6. Actualiteiten

Nogmaals de oproep op tijdig te denken aan de ISK's, omdat de plekken schaars

zijn.

Wvttk

Ambtelijk is er een voorstel in voorbereiding om, nu de taken rond dit thema ‘normali-

seren’ te gaan werken met portefeuilles binnen de TRA. Dat geeft ruimte om te ver-

diepen op de verschillende thema's. De verwachting is dat dit voorstel voor de vol-

gende TRA zal worden geagendeerd.

De volgende vergadering van de TRA is op 24 januari 2024 van 15.45 tot 17.15u in de
raadszaal in Almelo.



Provinciale Regietafel Vluchtelingen Overijssel

Verslag Provinciale Regietafel (PRT) Overijssel

Datum: 22 december 2023

Locatie: digitaal

Aanwezig: Andries Heidema (Commissaris van de Koning, voorzitter), Hans Broekhuizen

(burgemeester Twenterand, voorzitter TRA), Yvonne van Mastrigt (burgemeester Olst-Wijhe,

voorzitter RRVIJ), Sander de Rouwe (burgemeester Kampen, vertegenwoordiger RRVIJ),

EE EEEN (gedeputeerde Wonen), EEEN EEEN (rijksvertegenwoordiger), EEE
EEE (bestuurslid COA), EEE SEEN (gemeentesecretaris Enschede), Marco de Graaf
(gemeentesecretaris Steenwijkerland), EERS EERS (programmamanager TRA), BEEN

EEEN (programmamanager RRVIJ), Eu Ee (adviseur gedeputeerde), EEDEE
EEE (regiomanager COA), EEEN EEEN (bestuurlijk vastgoedregisseur COA), EEEN
EEEN (accounthouder JenV), EEEN EE (adviseur CdK) en Susan Schepers
(secretaris PRT)

1 Opening, welkom en mededelingen
Opening en welkom

EES IEEE opent om 9.00 uur de vergadering en heet alle aanwezigen van harte welkom

Mededelingen
. Het kabinet heeft een actieplan opgesteld om a.d.h.v. een aantal actielijnen extra

opvangplekken te realiseren vanwege de zeer nijpende situatie in Ter Apel. Dit actieplan

wordt toegevoegd als bespreekpunt bij agendapunt 2 a actualiteit asielinstroom en

opvang.

De Tweede Kamerverkiezingen hebben 22 november jl. plaatsgevonden en over de

uitkomst van de verkiezingen wordt veel gesproken. Ongeacht de uitslag van de

verkiezingen, zijn er opgaven op het gebied van vluchtelingen, asielzoekers en

statushouders waarmee we aan de slag moeten.

EE IEEE meldt dat de Raad van State 29 november de uitspraak heeft gedaan dat
asielzoekers meer dan 24 weken per jaar mogen werken. Deze uitspraak gaat per direct

in. Dit is goed voor het draagvlak in de maatschappij en bevordert de integratie van
asielzoekers in Nederland.

Mw. Van Mastrigt geeft aan het perspectief van crisisnoodopvang te willen bespreken. Dit

komt aan bod bij agendapunt 5 Taken en rollen PRT, gemeenten en Veiligheidsregio's

n.a.v. bestuurlijk afsprakenkader OEK.

Verslage
. Het verslag van de PRT 14 september 2023 wordt vastgesteld.
. Op 13 november heeft er een PRT en petit comité 13 november 2023 plaatsgevonden.

Tijdens dit overleg is gesproken over het bestuurlijk arrangement. Het verslag van dit

overleg is ter informatie gedeeld met de overige leden van het PRT.

2. Actualiteiten en actuele beelden

Landelijk
a Actualiteit asielinstroom en opvang

Actieplan voor extra opvangplekken op de korte termijn

Vanwege de zeer nijpende situatie in Ter Apel is er door het kabinet een actieplan opgesteld

om op korte termijn (voor Kerst) extra 4.000-5.000 plekken te realiseren.

Mw. EES licht de actielijnen toe die zijn ingezet:
. de inzet van extra tijdelijke opvangplekken in de provincie Groningen;
. het versneld huisvesten van statushouders die reeds een woning hebben toegewezen

gekregen, maar nog verblijven in het AZC, naar de gemeenten waaraan de gekoppeld

zijn.



Provinciale Regietafel Vluchtelingen Overijssel

De Commissarissen van de Koning is gevraagd in hun rol van Rijksorgaan en voorzitters

van de Provinciale Regietafels om gemeenten te vragen op korte termijn opvangplekken
te realiseren.

Het rijk beziet met vastgoed houdende Rijksoverheidsdiensten of en waar extra

opvangmogelijkheden zijn.

Inzet van eventuele lege bedden in opvanglocaties voor Oekraïense ontheemden.

Mw. EZS geeft aan dat er een structureel overleg komt tussen JenV en PRT-secretarissen
om daarmee een goede afstemming te organiseren.

geeft aan dat de situatie penibel is. Er komen door de verschillende ingezette

actielijnen inmiddels plekken beschikbaar waardoor er waarschijnlijk voor de komende weken

tot aan begin januari voldoende opvangplekken zijn. Voor daarna ziet het COA wederom rode

cijfers voor wat betreft beschikbare opvangplekken. COA wil structureel in Ter Apel onder een

bezetting van 2000 mensen blijven.

Er is contact geweest met beide regionale regietafels en zijn er een aantal gemeenten die een

stap hebben gezet. In Dalfsen is onder voorbehoud een besluit genomen voor opvang van

asielzoekers in een verwarmde tent. In Deventer komt er extra opvang in een hotel. Olst-

Wijhe heeft het aanbod gedaan om extra 30 amv-ers op te vangen op Summercamp Heino.

Mw. BEES licht toe dat er vanuit de actielijn om versneld statushouders te huisvesten zowel
bestuurlijk als ambtelijk contact is geweest vanuit de provincie met gemeenten. Over het

algemeen is er veel begrip van gemeenten voor deze actielijn en hebben de gemeenten het in

gang gezet om de versnelde huisvesting te organiseren.

Mw. EE Mastrigt geeft aan dat er bij de regietafel IJsselland een tweetal zorgen zijn:
. Waar blijft het rijk met de inzet van rijksvastgoed ten behoeve van asielopvang?
. Er worden steeds meer grijze bedden ingezet in bijvoorbeeld de recreatieve sector. Dit

kan tot eind maart. De flexibiliteit uit het opvangsysteem gaat er volledig uit doordat er

veelvuldig sprake is van kortstondige opvang waardoor er opvang op korte termijn moet

worden gerealiseerd.

Mw. EEEN geeft aan dat er in Overijssel een aantal locaties door het rijksvastgoedbedrijf
zijn aangeboden. De gemeenten waar deze locaties zich bevinden, moeten nog aangeven of

dit akkoord is. Dit was niet bekend bij de PRT en beide regionale regietafels. Volgens mw. EE

EEE is hier sprake van een communicatiestoring. Actie: er wordt afgesproken dat de PRT-
secretaris in contact treedt met JenV en beide regio’s om na te gaan welke locaties van het

RVB er zijn aangeboden en wat daarvoor nodig is om deze in te zetten. (Provincie, JenV en

programmanagers regio's).

geeft aan dat er vooral behoefte is aan langdurige opvang om daarmee meer

rust te creëren. De opgaven voor iedere provincie zijn duidelijk en de grootste uitdagingen zijn

er in Noord-Brabant, Noord-Holland en Zuid-Holland. Hij geeft aan dat er een akkoord is voor

een bestuursovereenkomst met de gemeente Tubbergen en Rijssen-Holten. Er is daarmee

vooruitgang in Overijssel maar de realisatie van de opvang vraagt tijd.

Broekhuizen vraagt of het door het COA en het rijk te realiseren is om te ondersteunen

om aanpalende zaken zoals zorg en onderwijs te realiseren? Wanneer er sprake is van

kortdurende opvang op korte termijn is het lastig dit te organiseren. COA geeft aan bezig te

zijn met het aannemen van boventallig personeel zodat die in kunnen worden gezet op nieuwe
locaties.
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b. Stand van zaken Spreidingswet

EE EEE geeft aan dat de behandeling van de Spreidingswet in de Eerste Kamer
plaatsvindt op 15 en 16 januari en de stemming op 28 januari. Als dat volgens plan verloopt is

een ingangsdatum van 1 februari 2024 nog haalbaar.

C. Actualiteit OEK

EEE EEEN geeft aan dat er een bezettingsgraad is van 99%. Door een eerdere extra oproep
zijn er extra plekken gerealiseerd. Het blijft nodig om meer plekken te realiseren voor
Oekraïense ontheemden.

De normkostenvergoeding per nacht is naar beneden bijgesteld n.a.v. een kostenonderzoek.

Deze verlaging is deels te verklaren doordat de leefgeldvergoeding hier niet meer in wordt

opgenomen. Het uitgangspunt is nog steeds dat de werkelijke kosten vergoed worden, mocht

een gemeente niet uitkomen met de normkostenvergoeding.

Mw. van Mastrigt vraagt aandacht voor het veranderde perspectief bij een deel van de

Oekraïense ontheemden nu zij enige tijd in Nederland verblijven. Ze vraagt zich af of er

langetermijnperspectief is bij het rijk. Gemeenten en Oekraïense ontheemden hebben hier

behoefte aan. Er is behoefte aan een rijksregeling voor de eigen bijdrage van Oekraïense

ontheemden. Het is steeds lastiger uitlegbaar en slecht voor het draagvlak dat zij, indien zij

een baan hebben, geen bijdrage in de kosten hoeven te doen. Dhr. Van Broekhuizen sluit zich

hierbij aan.

herkent de signalen en geeft aan dat er interdepartementaal wordt gewerkt aan

een langetermijnperspectief (zowel een visie of terugkeer als op verblijf). Dit wordt verwacht

in de zomer van 2024. Het uitgangspunt is in te steken op zelfredzaamheid. Een voorbeeld

hiervan is dat Oekraïense ontheemden sinds kort aanspraak kunnen maken op huurtoeslag. Er

komt een pilot voor het vrijwillig instellen van een eigen bijdrage voor Oekraïense

ontheemden. Gemeenten die hieraan mee willen doen, kunnen zich melden. In januari komt

hierover een informatiesessie voor gemeenten, georganiseerd door de VNG. Actie: JenV geeft
informatie over de pilot voor het vrijwillig instellen van een eigen bijdrage voor Oekraïense

ontheemden door aan PRT-secretaris zodat het gedeeld kan worden met de regio's.

Daarnaast geeft mw. Van Mastrigt aan dat er behoefte is aan een bijdrage in de studiekosten

voor Oekraïense ontheemden. Dhr. Van Broekhuizen sluit zich hierbij aan.

EEG EEEN geeft aan dat het beleid van het ministerie van OCW is dat er geen verlaagd
collegegeld wordt geheven voor Oekraïense ontheemden. Dit is tijdelijk het beleid geweest

vanuit OCW maar het wordt nu aan de onderwijsinstellingen zelf gelaten om eventueel zelf de

collegegelden voor Oekraïense ontheemden te verlagen. Sommigen gemeenten doen zelf een

bijdrage in de studiekosten vanuit de normkostenregeling.

Regionaal
De provinciale opgaven (agendapunt 3) worden meegenomen bij de bespreking van de

regionale stand van zaken op het gebied van asielzoekers/amv, opvang Oekraïne en

huisvesting statushouders. De volgende PRT worden de opgaven en de stand van zaken

weergeven in één overzicht.

a Stand van zaken opvang asielzoekers/AMV

EE geeft aan dat er in Overijsel op dit moment ruim 4000 opvangplekken voor
asielzoekers zijn. Er is een enorme stap gezet in het aantal plekken en het COA spreekt dank

en bewondering uit voor gemeenten. Een deel van de plekken is tijdelijke opvang en eindigen

in 2024. Met de meeste gemeenten waar nu noodopvang is, vinden er gesprekken plaats om

over een eventueel vervolg nadat de noodopvang eindigt. De afdronk van de noodopvang

tijdens deze gesprekken is in veel gevallen dat gemeenten zich willen oriënteren op opvang

voor langere termijn. Dit vraagt wel tijd. Er is bij COA zorg voor het aantal amv-plekken. Er

zijn 544 plekken nodig per 1 januari 2025. Het COA roept gemeenten op om meer plekken
voor amv te realiseren.
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Dhr. Heidema sluit zich aan bij de waarderende woorden voor gemeenten voor het realiseren

van een nagenoeg sluitende opgave voor asielopvang met als punt van aandacht de behoefte

aan plekken voor de lange termijn. Het signaal voor amv-opvang is helder.

Mw. Van Mastrigt vraagt aandacht voor doorstroomlocaties voor statushouders. De

financiering hiervoor is nog niet helder. Mw. BEEZ geeft aan dat het ministerie bezig is met
deze regeling. Ze zegt toe na te gaan wanneer dit er is. Actie: JenV gaat na wanneer de
financiële regeling voor de doorstroomlocaties statushouders gereed is en geeft dit door via

PRT-secretaris.

b. Stand van zaken opvang Oekraïne

Dhr. Broekhuizen geeft aan dat er in Twente een aantal nieuwe locaties gerealiseerd gaan
worden.

In Twente zijn er om en nabij 3200 plekken en in IJsselland 3500 plekken voor Oekraïense

ontheemden. De opgave is daarmee niet sluitend en hier ligt een uitdaging waarmee beide

regio’s mee aan de slag gaan.

C. Stand van zaken huisvesting statushouders

EEEN geeft aan dat de taakstelling van de tweede helft 2023 naar beneden is bijgesteld
maar dat de opgave hoog blijft t.o.v. het aantal beschikbare woningen. Gemeenten spannen

zich onverminderd in om statushouders te huisvesten. In oktober was er een gebrek aan

koppelingen en deze zijn inmiddels ingelopen. Dat is positief. Gemeenten worstelen met het

systeem TVS omdat er soms sprake is van onjuiste aantallen. Hierover heeft afstemming

plaatsgevonden met EZ EE.

In november heeft de gedeputeerde gesproken met de Twentse regietafel over de

mogelijkheden van saldering van de drie opgaven voor asielopvang, opvang voor Oekraïense

ontheemden en huisvesting statushouders. Twentse gemeenten gaan dit verder verkennen

met elkaar de komende maanden. Er komt op initiatief van de LRT een landelijke handreiking

over deze saldering.

3. Provinciale opgaven
De provinciale opgaven zijn meegenomen bij de bespreking van de regionale stand van zaken

op het gebied van asielzoekers/amv, opvang Oekraïne en huisvesting statushouders bij

agendapunt 2.

4. Bestuurlijk Arrangement
De provincie heeft met de gemeenten en regio’s IJsselland en Twente en JenV en COA een

bestuurlijk arrangement (BA) uitgewerkt n.a.v. de eerder vastgestelde hoofdlijnen en

uitgangspunten. Hierover heeft op 15 december een hoogambtelijk gesprek plaatsgevonden.

EEE geeft namens beide coördinerend gemeentesecretarissen aan dat er gesproken
is over de meerwaarde van een BA. Welk nut en noodzaak is er voor een BA en is er

voldoende wederzijds vertrouwen om dit arrangement af te sluiten? Er is bij gemeenten

behoefte aan concreetheid en stevige afspraken met het rijk over aanpalende zaken zoals

bijvoorbeeld zorg en onderwijs. De afdronk van dit gesprek van is dat gemeenten staan voor

het goed invullen van hun opgaven en dit enkel kunnen als zij hier gezamenlijk met het rijk

invulling aan geven inclusief aanpalende zaken zoals zorg, onderwijs en integratie, maar dat

JenV met name op zoek is naar extra opvangplekken of een bijzonder opvangmodaliteit

bovenop de bestaande opgaven. EE HEEN bevestigt deze toelichting en geeft aan dat het BA

geen doel op zich is, maar een middel om met kwalitatief goed invulling te geven aan de

opgaven.

EEE geeft aan dat ook JenV meer concreetheid wil in de afspraken, maar dat er
alleen een BA kan worden afgesloten als er vanuit gemeenten een plus komt bovenop de

opgaven in de vorm van een bijzondere opvangmodaliteit zoals bijvoorbeeld een

aanmeldcentrum of een zorglocatie voor Oekraïense ontheemden. Daarnaast geeft ze aan dat
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JenV geen afspraken kan maken namens een ander ministerie zoals OCW en/of SZW. Ze

kunnen wel verbindingen leggen.

Mw. Van Mastrigt geeft aan dat er in IJsselland sprake is van teleurstelling en moedeloosheid

Zij willen graag goede afspraken maken met het rijk. Opvang is meer dan bedden. Het houdt

tevens zorg, onderwijs en integratie in en daarvoor hebben de gemeenten het rijk nodig. Het

BA zou zich moeten richten op deze terreinen. Ze doet nogmaals de oproep aan JenV om zich

te gaan committeren aan een BA met inhoudelijke afspraken over aanpalende zaken. Dhr.

Broekhuizen onderschrijft namens Twente het gevoel dat er leeft in IJsselland.

EE IEN vraagt als voorzitter van de PRT Overijssel aan FEE EEEN ETEN zich wil
committeren aan de kwalitatieve kant van de aanpalende opgaven waar gemeenten afspraken

over willen maken met het rijk. Daarnaast heeft JenV aangegeven graag meer concrete

afspraken te wil maken. Kan JenV aangeven welke concrete afspraken zij voor ogen hebben

met de provincie en de gemeenten? BEEGEUN geeft aan deze vraag mee terug te nemen
en uiterlijk in de tweede helft van januari met een reactie te komen. Actie: JenV komt uiterlijk
in de tweede helft van januari met een reactie op de 2 vragen.

5. Taken en rollen PRT, gemeenten en Veiligheidsregio's n.a.v. bestuurlijk
afsprakenkader OEK
Tijdens de PRT van 14 september jl. is afgesproken dat de provincie met de

gemeenten/Veiligheidsregio’s in gesprek gaat over de verdere invulling van de rol- en

taakverdeling n.a.v. het Bestuurlijk Afsprakenkader ontheemden uit Oekraïne (BAK OEK) dat

op landelijk niveau is uitgewerkt en vastgesteld. Hierin wordt tevens asielopvang en

huisvesting statushouders meegenomen.

Er ligt een afsprakenkader voor waarin de Veiligheidsregio’s, gemeenten en provincie zich
kunnen vinden.

Mw. Van Mastrigt geeft aan dat het van belang dat er een glasheldere escalatielijn komt mocht

er wederom sprake zijn van een verzoek tot opvang op korte termijn. Deze verzoeken

verlopen via diverse kanalen en dat zorgt voor onduidelijkheid en onrust. Het is van belang

dat er duidelijke afspraken komen over waar en met wie verzoeken tot (crisis)noodopvang

besproken worden. BE HEEE geeft aan dat in de LRT vanochtend een voorstel wordt

besproken die gaat over deze escalatielijn. Dit komt terug in de komende PRT.

6. Rondvraag en sluiting
. EE geeft aan dat de financiering voor de uitvoering van het project

Thuisgevers door het rijk is verlengd tot maart 2025.

De volgende PRT staat gepland voor maandag 4 maart 2024.

EE IEEE dankt de aanwezigen en sluit de vergadering om 10.30 uur.

Actielijst

Actie Verantwoordelijk/betrokken
De PRT-secretaris treedt in contact met JenV en beide Provincie, JenV en

regio’s om na te gaan welke locaties van het RVB er zijn programmanagers regio’s
aangeboden en wat daarvoor nodig is om deze in te
zetten.

JenV geeft informatie over de pilot voor het vrijwillig JenV en provincie.

instellen van een eigen bijdrage voor Oekraïense

ontheemden door aan PRT-secretaris zodat het gedeeld

kan worden met de regio's.

JenV gaat na wanneer de financiële regeling voor de JenV en provincie.

doorstroomlocaties statushouders gereed is en geeft dit
door via PRT-secretaris.
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4 JenV komt uiterlijk in de tweede helft van januari met JenV

een reactie op de 2 vragen;
- Wil JenV zich committeren aan de kwalitatieve

kant van de aanpalende opgaven waar

gemeenten afspraken over willen maken met het

rijk?

Kan JenV aangeven welke concrete afspraken zij

voor ogen hebben met de provincie en de

gemeenten?



Geannoteerde

Agenda Twentse Regietafel Asielinstroom

Datum: 24 januari 2024, 15.45-17.15 uur
Locatie: Raadszaal Stadhuis Almelo, Haven Zuidzijde 30 te Almelo

1 Opening & vaststellen agenda

2. Actualiteiten

O.a. Spreidingswet, uitspraak RvS Derdelanders, uitspraak kort geding gemeente
Westerwolde-COA.

Ter info: het aantal derdelanders in de gemeente Hellendoorn is 14 (waren er
ooit 41)
Uitspraak kort geding Ter Apel is op di 23 januari (dwangsom € 25.000 per dag)

3. Terugkoppeling Topambtelijk gesprek bestuurlijk arrangement
Dit overleg vond op 14 december plaats. Vooraf was aangekondigd dat er een

verslag van zou worden gemaakt; hier is van afgezien. EEE SEEN ligt ter
vergadering mondeling de sfeer in het gesprek toe. Daarnaast bespreken we het
vervolg (mede naar aanleiding van de PRT van 22 december).

Uit de terugkoppeling die we ambtelijk al hebben gekregen blijkt dat het
gesprek weinig vruchtbaar was. Ministerie stelt zich hautain op: gemeenten
hebben een opdracht/taakstelling/opgave.
Ambtelijk advies: pas weer tijd en energie investeren in een bestuurlijk
arrangement met de provincie Overijssel als dit ook echt wat op gaat leveren
voor de regio en de gemeenten die daartoe behoren. Daarvoor is een
inhoudelijke verdieping nodig op doelgroepen en doelstellingen en moeten
partijen als ministerie, provincie en COA over de brug komen met maatregelen
en middelen die helpend zijn. Bijvoorbeeld nareizigers direct meetellen voor de
huisvestingstaakstelling statushouders voordat ze ingeschreven staan.
Anders heeft geen zin om een bestuurlijk arrangement op te stellen en bij het
kruisje te tekenen.

4. Voorstel versterking effectiviteit en resultaatgerichtheid TRA (Bijlage |)
Tijdens de TRA van 13 december jl. kwam ter sprake dat er ambtelijk een voorstel in
voorbereiding was om in de TRA te gaan werken met portefeuilles. Dit voorstel ligt nu
voor.

Advies: instemmen met voorstel

(tekst is overigens deels van Hellendoorn afkomstig)
Met de kanttekening dat dit alleen zin heeft als er genoeg gemeenten zijn die
straks portefeuilles met een collega-gemeente op willen pakken. Of we dat
doen, welke portefeuille en met wie, hoeft pas bepaald te worden als er in maart
een ambtelijk voorstel ligt. Niet iedere (kleine) gemeente hoeft een portefeuille
te gaan trekken, maar als het merendeel vooraf al zegt hier niets voor te voelen,
dan is de kans van slagen nihil.
In dan geval is belangrijk om als bestuurders te bepalen wat er aan de hand is.
Is het de werkwijze van de TRA, is het de ongrijpbaarheid van de vraagstukken
of is het gebrek aan ‘bestuurlijke wIl’ (commitment, transparantie, lef en
daadkracht)?
Ook in Hellendoorn zijn ambtelijk en bestuurlijk regelmatig vraagtekens gezet
bij de effectiviteit en het rendement van de TRA.



Ambtelijk beeld: materie is te belangrijk om geen (regio-)overleg te hebben,
maar nut en meerwaarde moeten omhoog, zodat het voor bestuurders en hun
gemeenten meer relevantie krijgt om deel te nemen. Op dezelfde wijze
doormodderen heeft weinig zin. Portefeuilles kunnen helpend zijn mits:

- Niet optuigen tot een structuur die vooral meer inzet/uren vraagt, maar primair
inzetten op effectiever; dus geen kerstboom van portefeuilles en werkgroepen.

- Geen overlegcircus, maar beperkt houden en waar mogelijk aansluiten bij
bestaande overleggen en tafels, zoals voor onderwijs.

- Inzetten op een beperkt aantal thema’s en daar scherpe keuzes in maken. Wat
heeft prioriteit/urgentie? Welke thema's zijn kansrijk om resultaat op te
bereiken (draagvlak en haalbaarheid)?

- Oftewel: focus aanbrengen door in te zetten op een beperkt aantal kernthema's waarvoor

regionaal samenwerken nodig is en loont. Eigenaarschap creëren zonder een circus van

nieuwe werkgroepen en overleggen in te richten. Aansluiten bij bestaande structuren waar

dat kan. Tandems vormen van gemeenten die een onderwerp belangrijk vinden en hier

inhoudelijk voor willen gaan.

5. Vaststelling verslag TRA 13 december 2023 (Bijlage II)
Het verslag van de TRA van 13 december jl. is als bijlage toegevoegd.
Ter info: onder punt 2 van het verslag wordt overlast gevende situaties OEK
genoemd. Het vervolg hierop komt aan de orde in de TRA van 13 maart.

6. Wvtitk

7. Ter informatie
° Conceptverslag PRT 22 december 2023 (Bijlage II!)

Laatste actiepunt uit dit conceptverslag (punt 4, pagina 6):
JenV komt uiterlijk in de JenV

tweede helft van januari met
een reactie op de 2 vragen:
- Wil JenV zich committeren
aan de kwalitatieve kant van

de aanpalende opgaven waar
gemeenten afspraken over
willen maken met het rijk?
- Kan JenV aangeven welke
concrete afspraken zij voor
ogen hebben met de
provincie en de gemeenten?

Is hier al zicht op?

De volgende vergadering van de TRA is op 13 maart 2024 van 15.00 tot 16.30u in de
raadszaal in Almelo.
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